

生命 危机中 的信心

Faith for Life's Crisis

尼柯·莱牧师

Pst Nicky S. Raiborde

太阳和星辰多日不显露, 又有狂风大浪催逼,我们得救的指望就都绝了。 众人多日没有吃什麽, 保罗就出来站在他们中间, 说:「众位,你们本该听我的话,不离开革哩底, 免得遭这样的伤损破坏。 现在我还 劝你们放心, 你们的性命一个也不失丧,惟独失丧这船。

"Now when neither sun nor stars appeared for many days and no small tempest lay on us, all hope that we should be saved was finally given up. But after long abstinence from food, then Paul stood in the midst of them and said Men you should have listened to me and not sailed from Crete and incurred this disaster and loss. Now I urge you to take heart for there will be no loss of life from you, but only of the ship".

所以众位可以放心,我信神他怎样对我说: 事情也要怎样成就。只是我们必要撞在一个岛 上。 到了第十四天夜间,船在亚底亚海飘来飘去。 约到半夜, 水手以为渐近旱地, 就探深浅, 探得有十 二丈:稍往前行,又探深浅,探得有九丈。恐怕撞在 石头上,就从船尾抛下四个锚,盼望天亮。

For there stood by me this night an angel of God to whom I belong and to whom I serve saying, Do not be afraid, Paul. You must be brought before Caesar. And indeed God has granted you all those who sail with you. Therefore, take heart men. For I believe God that it will be just as it was told me. However, we must run aground on a certain island, ow when the fourteenth night had come, as we were driven up and down in the Adriatic Sea, about midnight the sailors sensed that they were drawing near some land. They took soundings and found it to be twenty fathoms. And when they had gone a little farther they took soundings again and found it to be fifteen fathoms. Then fearing lest we should run aground on the rocks they dropped four anchors from the stern and prayed for the day to come."

危机的4个来源

FOUR SOURCES OF CRISIS

1 E Self



有一条路人以为正,至终成为死亡之路。

There is a way which seems right to a man and appears straight before him, but at the end of it is the way of death

折脚折手的、驼背的、矮矬的、眼睛有毛病的、长癣的、长疥的,或是损坏肾子的,都不可近前来。祭司亚伦的后裔,几有残疾的,都不可近前来将火祭献给耶和华,他有残疾,不可近前来献神的食物。

a man who has a broken foot or broken hand, or is a hunchback or a dwarf, or a man who has a defect in his eye, or eczema or scab, or is a eunuch. No man of the descendants of Aaron the priest, who has a defect, shall come near to offer the offerings made by fire to the LORD. He has a defect; he shall not come near to offer the bread of his God.

放下··· LET IT GO....

A 放下 己得到神的饶恕的事

Let go of what God has forgiven you



放下··· LET IT GO....

放下已得到神的饶恕的事

Let go of what God has forgiven you

放下他人对你的冒犯

Let go of what others have done to you

放下···· LET IT GO....

A 放下已得到神的饶恕的事

Let go of what God has forgiven you

放下他人对你的冒犯

Let go of what others have done to you!

放下你对他人造成的伤害

Let go of what you have done to others

放下···· LET IT GO....

- 放下 己得到神的饶恕的事
 - Let go of what God has forgiven you
- B 放下他人对你的冒犯

Let go of what others have done to you

c 放下你对他人造成的伤害

Let go of what you have done to others

放下 过去的失败

Let go of what you failed to do

危机的4个来源

FOUR SOURCES OF CRISIS

- 1 Self
- 2 撒旦 Satan



务要道守、警醒,

因为你们的仇敌魔鬼如同吼叫的狮子,遍地游行,寻找可吞吃的人。

Keep a cool head. Stay alert. The Devil is poised to pounce, and would like nothing better than to catch you napping.

Be sober, be vigilant; because your adversary the devil walks about like a roaring lion, seeking whom he may devour. Resist him, steadfast in the faith, knowing that the same sufferings are experienced by your brotherhood in the world.

危机的4个来源

FOUR SOURCES OF CRISIS

- 1 Self
- 2 散 **S**atan
- 3 Savior



危机的4个来源

FOUR SOURCES OF CRISIS

- 1 Self
- 2 数 Satan
- 3 Savior
- 4 Sins of others.



我们的选择

CHOICES we make

我们听信了错误的劝告

Sometimes we listen to the wrong experts

但百夫长信从掌船的和船主, 不信从保罗所说的。

"But the centurion, instead of listening to what Paul said, followed the advice of the pilot and he owner of the ship."

Act 徒 27:11



我们的选择

CHOICES we make

我们以为多数人的 看法就是正确的看法

Many times we assume the majority is right



我们的选择

CHOICES we make

我们凭借外在因素作判断

We rely on outward circumstances

这时微微起了南风,他们以为得意,就起了锚,贴近克里特行去。

"When a gentle south wind began to blow they thought they had obtained what they wanted so they weighed anchor and sailed along the shore of Crete."



风暴的结果

Effects of the STORM

1 使人任风刮去
It caused them to Drift away.

船被风抓住,敌不住风,我们就任风刮去。

"The ship was caught by the storm and could not head into the wind so we gave way to it and were driven along."

Act 徒 27:15



风暴的结果

Effects of the STORM

使人抛弃或放弃许多事物

It caused them to Discard and loose things

我们被风浪逼得甚急,第二天众人就 把货物抛在海里。 到第三天,他们 又亲手把船上的器具抛弃了。

"We took such a violent battering from the storm that the next day they began to throw the cargo overboard."

Act 徒 27:18-19



风暴的结果

Effects of the STORM

使人绝望 It caused them Despair

太阳和星辰多日不显露,又有狂风大浪催逼,我们得救的指望就都绝了。

"When neither sun nor stars appeared for many days and the storm continued raging we finally gave up all hope of being saved."

Act 徒 27:20



现在我还 劝你们放心,你们的性命一个也不失丧,们的性命一个也不失丧,唯独失丧这船。因我所属、所侍奉的神,他的使者昨夜站在我旁边说:

But [even] now I beg you to be in good spirits and take heart, for there will be no loss of life among you but only of the ship. For this [very] night there stood by my side an angel of the God to Whom I belong and Whom I serve and worship,

Acts 徒 27:22-23

4 个锚

FOUR ANCHORS

1. 你从不是 无助的

You are never without help

保罗,不要害怕!你必定站在恺撒面前;并且与你同船的人,神都赐给你了。

saying to me, 'Don't give up, Paul. You're going to stand before Caesar yet—and everyone sailing with you is also going to make it.'

Acts 徒 27:24

个锚 FOUR

FOUR ANCHORS

2. 先知性 的话语 Prophetic words

所以众位可以放心, 我 信神 他怎样对我说,事情 也要怎样成就。

So keep up your courage, men, for I have faith (complete confidence) in God that it will be exactly as it was told me;

Acts 徒 27:25

FOUR

ANCHORS

3. 神的信实 **Faithfulness** of God

所以我劝你们吃饭,这是关乎你们 救命的事,因为你们各人连一 根头发也不至于损坏。" 罗说了这话,就拿着饼,在众人面 前祝谢了神,掰开吃。于是他们都 放下心,也就吃了。

So I urge you to take some food it will give you strength; for not a hair is to perish from the head of any one of you.

Having said these words, he took bread and, giving thanks to God before them all, he broke it and began to eat. Then they all became more cheerful and were encouraged and took food themselves.

Acts 徒 27:34-36

FOUR ANCHORS

4. 神的大能 Power of the God

